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Zdravím se se všemi spoluobčany.
Pěkně nám ten čas letí a než jsme se nadáli, tak tu máme zase podz-
im. Nikoli, že bychom měli podzimní počasí, právě naopak, ale již mi
přišly první nabídky na vánoční osvětlení. Teď už jen čekám,
až se v obchodech objeví figurky Mikulášů a čertů a máme to tady !
Počasí nám stále připomíná dost teplé léto, díky za to, ale jen té vody
by mohlo napršet o něco víc než doposud. Než abychom dopadli jako
někde jinde, kde to „spadne“ a propláchne vesnice, to raději ať je u nás
tak jak je. Otázka ale není postavená jestli, ale kdy to „spadne“. V této
věci se snažíme konat, mám na mysli výstavbu protipovodňových
opatření, ale po úspěšné realizaci poldru na Člupku se nám zatím
nedaří realizovat další povodňové opatření poldru na Pudilce a
přípravu poldru v Lipovci. Ku prospěchu věci jsou do určité míry
agrotechnická opatření a způsob hospodaření v krajině. Z vlastní
zkušenosti víme, že když to spadne, tak to spadne a voda proteče
i tam, kde předtím netekla. Jsem proto přesvědčen, že výstavba
dalších protipovodňových opatření je pro naši obec nezbytná i když
mnozí mají jiný názor. Je hezké mít právo na svůj názor i když
v posledním době mi připadá, že tomu již tak úplně není. Dobrovolně
nebo spíše nedobrovolně směřujeme z jedné autority do autority jiné.
Názory a myšlenky rozdílné od společensky očekávaného proudu nej-
sou přijatelné. Běda tomu, kdo z tohoto proudu bude chtít vybočit.
Obrazně řečeno, jedny praporky a symboly co jsme vyvěšovali
za okny, máme vyměnit za praporky a symboly jiné, tedy někteří
z nás.
Konec filozofie a vraťme se k nám. Stavba chodníků ve středu obce
pokračuje podle harmonogramu, více, méně. Výstavba opěrné zdi
se blíží ke konci a i ostatní práce se daly více do pohybu. Celá situace
se komplikuje od křižovatky směrem k základní škole, s tím spojená
úplná uzavírka této silnice a přeložka zastávky autobusu od ZŠ k OÚ.
V ranní a odpolední špičce je doprava a přístup do ZŠ a MŠ o dost
náročnější a chtěl bych všem poděkovat za opatrnost a trpělivost.
Uzavírka silnice je od 11. 9. 2023 do 15. 10. 2023. Pak bude rekon-
strukce silnice dokončená a opět zprůjezdněná. Budou ale navazovat
práce na výstavbě chodníků od zastávky autobusu u transformátoru
směrem k ZŠ a také zastávky autobusu naproti ZŠ, což bude nadále
stále komplikovat přístup především k ZŠ. Až bude vše dokončené tak
se výrazně zlepší situace chodců v tomto úseku a vlastně v celém stře-
du obce. Tak buďme ještě chvilku trpěliví.
Další velkou stavbou, která se nás bude dotýkat je výstavba dálnice D
35. Bohužel ve dnech, kdy píšu tyto slova, byl podán rozklad proti
vydanému stavebnímu povolení ochránci ze Šumperka. Důvody, které
byly vzneseny nejsou nijak zásadní pro realizaci stavby a jak bylo
zodpovědnými osobami řečeno bylo možné je řešit průběžně, kdyby
se tito ochránci účastnili pravidelných schůzek. Připadá mi hodně
smutné a tím pádem k zamyšlení, že malá skupinka lidí nebo pár jed-
notlivců může zhatit několikaleté úsilí velkého počtu jiných lidí a
jejich práce, byť s těmi sebelepšími úmysly, ať už se to okomentuje
jakkoli. Ještě smutnější je to, že se dálnice stejně postaví, jen by to
mohlo mít 10 – 12 měsíců zpoždění. Budou tím trpět tisíce a deseti-
tisíce nevinných lidí a řidičů. Buďme ale optimisté, třeba se podaří
najít kompromisní řešení.
V plném proudu je také příprava pokládky optických kabelů
na Člupku. Souběžně s touto stavbou se budou pokládat i přílože veře-
jného osvětlení a rozhlasu v chodníku kolem silnice II/358

s následnou celoplošnou úpravou povrchu chodníku. Tak, jak už to
bývá, jedna stavba končí a druhou zase někdo začne. My z těch
výkopů asi nevylezeme .
Podobně jako na Člupku optika se ve Zhoři připravuje uložení vedení
ČEZ Distribuce do země. Bylo by hezké, aby přiložili optické kabely,
ale to je asi v našich podmínkách utopie, škoda. Zkusíme opět přiložit
veřejné osvětlení a rozhlas. Tak si zase užijeme výkopů i tady.
Podařilo se nám letos opravit další střechu, a to střechu na čerpací
stanici vodovodu. Každý rok bychom chtěli vždy jednu opravit, stejně
tak bychom každý rok rádi opravili i nějakou tu komunikaci. Nyní to
vypadá na opravu místní komunikace od kamenky kolem OÚ směrem
k čp. 15 v Němčicích. Ta dostává hlavně v prostoru kamenky dost
zabrat stejně tak jako plac před kamenkou. Stejně si vezměte, kolikrát
jsme již měli na tomto plácku zřízené staveniště a kolikrát již byl takto
využit. Je dobře, že máme takovou manipulační plochu, škoda jen,
že není někde více mimo střed obce.
Asi jste již zaslechli, že jsme koupili čp. 39 v Němčicích. Dům a ostat-
ní hospodářské objekty jsou v dobrém stavu. Nějaké představy o jeho
dalším využití již máme, nemusíme ale spěchat. Přemýšlíme
i o zřízení dětské skupiny ve spolupráci s některými rodiči. Byť to
inzerují jako dobrou věc na zlepšení předškolního vzdělávání, nebude
to vůbec jednoduché, ostatně jako všechno, čím se začneme zaobírat.
Zase nás straší s drahými energiemi, do toho se nám lidé hašteří, tak
je alespoň dobré, že máme dnes hezké počasí. Přeji všem příjemné
prožití barevných podzimních dnů. - Ing. Josef Racek, starosta obce Němčice

Člupecká kaplička
V 90. letech se provedla velká oprava kaple na Člupku. Byla provede-
na kompletní elektroinstalace, vnitřní omítky, vymalována a poté
oprava venkovní fasády.
Při pouťových bohoslužbách pan farář Beneš z Litomyšle několikrát
upozornil, že kaple je zasvěcená sv. Anně a v kapli není žádný obraz
této světice. V loňském roce 2022, jsem požádal pana kaplana Zdeňka
Macha, jestli by mi pomohl tento nedostatek odstranit. Nejdřív jsme
mysleli, že necháme udělat fotokopií některého obrazu. Nakonec mi
pan děkan dal kontakt
na malíře pana Filipa
Dvorského z Osíka,
kterého jsem oslovil a
požádal o malbu obrazu
sv. Anny. To se podařilo,
ale při vkládání obrazu
do stávajícího rámu, jsme
zjistili, že je ve velmi
špatném stavu. Bylo
nutné zakoupit rám nový.
Dílo se podařilo a 30.
července 2023, při
pouťové mši byl obraz
instalován nad oltář a
posvěcen.
Dnes je kaplička v pořád-
ku a nic jí nechybí.

- V. Kodytek



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
51/2023 – program zasedání pro den 8. 6. 2023. (9,0,0)
52/2023 – Smlouvu o úvěru, registrační číslo 990041058676 od Komerční banky,
a. s. na spolufinancování investiční akce „Chodník Němčice – II/358“ ve výši
11.823.000,- Kč, investiční municipální úvěr v Kč s úrokovou sazbou 6M PRIBOR
+ 0,25 % p. a. z jistiny úvěru, se splatností od 29. 2. 2024 do 28. 2. 2034. (8,0,1)
54/2023 – prodloužení nájmu bytu v čp. 107 v Němčicích od 1. 7. 2023
do 31. 12. 2023. (9,0,0)
55/2023 – spolupráci na provozním fondu MAS a pověřuje starostu k podpisu
smlouvy o zápůjčce, kde celková výše zápůjčky je stanovena ve výši 35,-
Kč/obyvatele dle počtu obyvatel obce Němčice k 1.1.2022. (7,0,2)
56/2023 – dotaci ve výši 15.000,- Kč na činnost Spolku pro zachování místních kul-
turních tradic (SZMKT) v roce 2023. (6,0,3)
60/2023 – Dohodu o provozu a údržbě víceúčelového hřiště Zhoř od 1. 6. 2023
do 31. 12. 2023. (7,0,2)
61/2023 – nákup nemovitosti čp. 39 v Němčicích za cenu 3.850.000,- Kč a pověřu-
je starostu k úkonům potřebným pro realizaci nákupu nemovitosti, to je k podpisu
smlouvy o rezervaci, kde bude uhrazen rezervační poplatek ve výši 10% z kupní
ceny do úschovy, dále k podpisu kupní smlouvy, kde po jejím podpisu bude
uhrazena zbývající část kupní ceny do úschovy, případně k dalším potřebným
úkonům. Po zápisu kupní smlouvy do katastru nemovitostí, kdy se stane obec
Němčice vlastníkem předmětné nemovitosti, bude vyplacena z úschovy kupní cena
prodávajícím. (7,1,1)
62/2023 – program zasedání pro den 21. 6. 2023. (8,0,1)
63/2023 – Závěrečný účet obce Němčice za rok 2022 v souladu se zákonem č.
128/2000 Sb. o obcích a zákonem č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech
územních rozpočtů ve znění pozdějších změn a doplňků a vyjadřuje souhlas
s celoročním hospodařením obce za rok 2022 a to bez výhrad. (8,0,0)
64/2023 – v souladu s ustanovením §43, zákona č. 128/2000 Sb. zákona o obcích,
ve znění dalších změn účetní závěrku obce sestavenou k 31. 12. 2022 bez výhrad
včetně začlenění hospodářského výsledku (HV), zisku ve výši 8.462.778,06,-Kč
(po zdanění), a jeho převod na účet nerozděleného zisku a ztrát z minulých období.
(8,0,0)
65/2023 – s ustanovením §102, odst. 2, písm. q) zákona č. 128/2000 Sb. zákona
o obcích, ve znění pozdějších změn a doplňků, účetní závěrku příspěvkové organi-
zace Základní škola a mateřská Všeználek, Němčice 114 sestavenou k 31. 12. 2022
a to bez výhrad. (8,0,0)
66/2023 – Kupní smlouvu na prodej nově vzniklých pozemkových parcel č.p.
83/14 a 1674/4 o celkové výměře 140 m2 za cenu 50,- Kč/m2, tedy za celkovou
cenu 7.000,- Kč, pozemků u čp. 12 v obci Němčice, k. ú. Němčice u České
Třebové. (8,0,0)
67/2023 – Rozpočtové opatření č. 8/2023 obce Němčice. (7,0,1)
68/2023 – poskytnutí finančního daru ve výši 10.000,- Kč pro Rodinné integrační
centrum Chrudim, z.s. na poskytování sociálních služeb pro rodiny s dětmi a osoby
s poruchami autistického spektra (PAS), poruchami komunikace a sociální inte-
grace (PK a SI) v obci Němčice. (5,2,1)
69/2023 – výstavbu a umístění skladu na p.p.č.636/4, 636/5 a 636/13 u čp.23 v obci
Němčice, k.ú. Němčice u České Třebové za podmínky dodržení vzdálenosti 1,5 m
od hlavního řadu vodovodu obce Němčice. (7,0,1)
70/2023 – darovací smlouvu o poskytnutí finančního daru ve výši 10.000,- Kč pro
Centrum J. J. Pestolozziho, o. p. s. Chrudim na podporu sociálních služeb poskyto-
vaných prostřednictvím azylového domu a domu na půl cesty, krizových a poraden-

ských center. (5,2,1)
71/2023 – vícepráce na stavbě „Chodník Němčice II/358“ ve stavebních objektech
(SO) SO134 ve výši 237.480,30 Kč, SO134-A ve výši 713.419,25 Kč a v SO134-
B ve výši 18.630,78 Kč, všechny ceny včetně DPH. (7,0,1)
72/2023 – Smlouvu evidenční číslo: OŽPZ/23/21694 o poskytnutí dotace
z Programu pro vzdělávání, výchovu a osvětu v oblasti životního prostředí
v Pardubickém kraji v roce 2023, dotace ve výši 20.000,- Kč pro Základní školu a
mateřskou školu Všeználek Němčice č.p. 114. (7,0,1)
73/2023 – program zasedání pro den 26. 7. 2023. (9,0,0)
74/2023 – Rozpočtové opatření č. 6/2023 obce Němčice. (9,0,0)
75/2023 – bezúplatný převod nepotřebných pozemků z vlastnictví Pardubického
kraje do vlastnictví obce Němčice dle nabídky ze dne 27. 6. 2023. (9,0,0)
76/2023 – úplatný převod pozemku č. 157/1 v Němčicích, místní části Zhoř, k. ú.
Zhoř u České Třebové od Státního pozemkového úřadu do vlastnictví obce
Němčice. (9,0,0)
77/2023 – kupní smlouvu na prodej nově vzniklého pozemku č. 1700/4 o výměře
8 m2 v ceně 50,- Kč/m2, tedy v celkové ceně 400,- Kč p. Josefu Hynkovi, vše v obci
Němčice, k. ú. Němčice u České Třebové. (8,0,1)
78/2023 – vybudování zpevněného vjezdu do zahrady u čp. 7 v Němčicích dle
předložené situace ze dne 14. 7. 2023. (8,0,1)
80/2023 – Kupní smlouvu na koupi nově vzniklé pozemkové parcely č. 81/10
o výměře 69 m2 za cenu 50,- Kč/m2, za celkovou cenu 3.450,- Kč v Němčicích,
místní části Zhoř, k. ú. Zhoř u České Třebové. (8,0,1)
81/2023 – kupní smlouvu na nákup nemovitosti č.p. 39 s okolními pozemky
v Němčicích, v k.ú. Němčice u České Třebové za cenu 3.850.000,- Kč
do vlastnictví obce Němčice. (8,0,1)
82/2023 – Smlouvu o advokátní úschově finančních prostředků ve výši 3.550.000,-
Kč jako doplatku na nákup nemovitosti čp. 39 v Němčicích. (8,0,1)
83/2023 – podání žádosti o zapojení obce Němčice do projektu Pardubického kraje
„Rozvoj Digitální technické mapy (DTM2). (8,0,1)

Zastupitelstvo obce Němčice neschválilo:
53/2023 – žádost p. Věry Lelkové o parkování na předmětném travnatém obecním
pozemku č. 83/6 dle zakreslené situace. Doporučuje se parkování vozidel
na soukromých pozemcích. (7,0,2)
57/2023 – žádost o dlouhodobý pronájem pozemků p.č.1688/1 a p.č. 1688/2 v k.ú
Němčice u České Třebové, neboť se jedná o veřejnou zeleň. V případě zájmu bude
na dané pozemky uzavřena dohoda o výpomoci při údržbě veřejné zeleně. (7,0,2)
58/2023 – žádost o připojení objektu na veřejnou kanalizaci obce Němčice
z důvodu obtížně průchozího terénu a s tím spojené vysoké cenové náročnosti
na přípravu a realizaci gravitační splaškové kanalizace pro objekty čp.59,71,44 a 60
v Němčicích, místní části Člupku v základní, předpokládané celkové výši
4.477.000,-Kč. (8,0,1)
59/2023 – umístění dopravního značení „B31-Zákaz vjezdu pro jezdce na zvířeti“
v části obce Němčice u Suché, u čp. 109 a čp. 110 dle návrhu uvedeného v situaci
přiloženého k žádosti, neboť se jedná v převážné části o umístění dopravního
značení na pozemcích města Litomyšl, kde tento návrh nebyl podpořen osadními
výbory ani dopravní komisí města. (9,0,0)
79/2023 – umístění 2 ks dopravních značek B 31 (Zákaz vjezdu pro jezdce
na zvířeti) na účelové komunikaci Suchá – Němčice a dává přednost projednání
celé záležitosti v přestupkovém řízení nebo ve správním řízení o porušení OZV
č.2/2011 obce Němčice o pohybu psů na veřejném prostranství. (8,0,1)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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ADVENTNÍ VÝSTAVAADVENTNÍ VÝSTAVA
A tak zase po roce, máme tady Vánoce. No dobře,
Vánoce ještě ne, ale advent už je za rohem. A za rohem
je i adventní prodejní výstava.
Letošní ročník se koná 2. - 3.12. na sále kulturního
domu. Prosíme prodejce, aby včas kontaktovali Zdenu
Šauerovou (608 149 037) a ostatní, aby si udělali puntík
do kalendáře. Můžete se opět těšit na spoustu zboží
k nákupu, svařák, dobroty, klobásy z grilu. Možná bude
i (ne)kulturní vystoupení, určitě bude kulturní vy-
stoupení – akordeonistka Daniela Váňová. Jelikož teprve
začínáme s přípravami, určitě nás ještě něco napadne.
Bližší informace se včas dozvíte na plakátnicích nebo
na facebooku kulturnidumnemcice.

Už teď se moc těšíme.

Rád bych v tomto vydání Zlatého pásku poděkoval našim složkám a organizacím
za jejich činnost v minulých měsících pomalu končícího léta.
Počínaje naším „Sokolem“, ať již jejich účastí v soutěžích v průřezu všemi věkový-
mi kategoriemi, či péčí o mládež při zdařilých akcích – dětská olympiáda a fotbalový
kemp. Můžeme pokračovat našimi hasiči s určitě povedeným pouťovým odpoled-
nem a s jejich výchovou a přípravou mladých hasičů, dále Člupeckým spolkem
KSSČ a jejich vrcholnou akcí Mlynářský bál s perfektním předtančením a vysokou
návštěvou a konečně nesmím zapomenout na „Zhořský spolek“, kteří v novém areálu
zorganizovali další ročník „Zhořského pochodu“ a loučení s prázdninami.
Funguje nám i spolupráce složek, která se osvědčila při opětovném pořádání „setkání
přátel z mládí“ (dříve setkání rodáků), kdy s přípravou sálu pro akci pomohla další
složka SZMKT. Díky organizačnímu výboru za to, že se to opět po 3 letech podařilo
zorganizovat.
Věřím tomu, že spolková činnost a různé akce budou pokračovat i v následujícím
zbytku roku, či v roce dalším. Ještě jednou všem díky.

- Ing. Vladimír Pavliš, místostarosta obce



P O Z V Á N K A
na besedu s občany (do ročníku 1963), která se koná v Kulturním domě v Němčicích

v sobotu 21. 10. 2023 ve 1330 hodin

k poslechu hraje trampská skupina Ahasver Česká Třebová.

Zveme občany i s jejich partnery OÚ Němčice

SSSS pppp oooo llll eeee čččč eeee nnnn ssss kkkk áááá     kkkk rrrr oooo nnnn iiii kkkk aaaa
Během léta

se narodili
Nicole Vukša Němčice
Amálie Slezáková Němčice

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Pecháčková Hana 85 Němčice
Pecháček Václav 85 Němčice
Vaňousová Helena 80 Člupek
Kalousová Marta 75 Zhoř
Seklová Ivana 75 Němčice
Doležal Jaroslav 75 Zhoř
Macek Lubomír 75 Člupek
Jasanská Jana 70 Zhoř
Šplíchal Josef 70 Člupek
Kovář Stanislav 70 Člupek
Soukup Luboš 65 Němčice
Karlíková Hana 60 Němčice
Myška František 60 Němčice

Jsme se rozloučili
Josef Sedláček Němčice
Stanislav Sršeň Zhoř

Kalendář  akcíKalendář  akcí

21.10. Obec Beseda s občany
11.11. SZMKT Likérkošt
2.12. SZMKT Adventní výstava
3.12. SZMKT Adventní výstava 
8.12. Šlegl Jak nezabít tetičku - derniéra
31.12. SZMKT Silvestrovské vážení

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

14.10. Drakiáda ve Zhoři
28.12. zimní Zhořský pochod

25.11. KSSČ zdobení Vánočního stromu
10.12. KSSČ zpívání u Vánočního stromu
31.12. KSSČ Loucení se starým rokem, ohňostroj

Č l u p e k

Z h o ř



C e n t r u m  o b c e

27.11. Obec Rozsvěcení Vánočního stromu

Likérkošt 2023
Máte-li dobrý likér, neváhejte a pochlubte se a přihlaste ho  do letošního
ročníku Likérkoštu. Jako odměnu za 0,5 l vašeho likéru budete moci
bezplatně ochutnat a ohodnotit všechny přihlášené vzorky.

Koštovat se bude 11.11. od 1430.
Vzorky likérů přebírá od 6.11. do 11.11. František Šauer.

- SZMKT a KD



Kam se poděli lokální patrioti?
Dnešní doba, zdá se, nepřeje takovým zbytečnostem jako je hrdost na
zemi, kraj či místo, kde jsme se narodili. A slova, jako národ či vlas-
tenectví jsou dnes v moderní společnosti out, někde na úrovni sprostých
slov. 
Jsme Evropané, nebo  rovnou světoobčané a v poměru k dennímu pří-
sunu světových událostí, kterými nás krmí veřejnoprávní televizní
zpravodajství, se naše místní události jeví naprosto bezvýznamné. A
popravdě, je vůbec něco, na co by člověk mohl být hrdý? 
Ale ano, je! Je to práce vašich rukou, kterou jste věnovali na zvelebení
svého domu, jeho okolí, případně veřejného prostoru v obci. A je úplně
jedno jakou formou. Je to váš čas, který jste věnovali druhým.
A tak je třeba vzdát dík všem ochotníkům, hasičům, sportovcům a ostat-
ním nadšencům, kteří ve svém volném čase a bez nároku na odměnu
odvádějí obrovský kus práce, výměnou za hřejivý pocit u srdce.
Važme si takových lidí a podporujme je v jejich snažení. Vždyť ono stačí
málo, přemoci se, opustit svoji bublinu a přijít. Do divadla, na hasičskou
soutěž nebo na fotbalové utkání a zatleskat. Zdá se to málo, ale divili
byste se, jak to dokáže pozvednout náladu i elán do další práce.
Jen tak dál a díky. .:FŠ:.

K zamyšlení



PŘIHLÁŠKA NA BESEDU S OBČANY
Jméno, příjmení: ..................................................................................................................................................................................

Vyplněné přihlášky odevzdejte v kanceláři Obecního úřadu Němčice
nebo do poštovní schránky na tato místa: Obecní úřad, p. Ladislav Jilg, p. Věra Doležalová, p. Vítězslav Stránský

Uzávěrka přihlášek je15.10.2023,dodatečné přihlášky nejsou možné. Účastnický poplatek 50,- Kč bude vybírán na místě.

 

S p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ů  Š l e g lS p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ů  Š l e g l
OCHOTNÍKOVA VĚČNÁ DĚTINSKOST
Dětičky co telátka na porážku klopýtají se sklopenými hlavičkami
do institucí, nedospinkané a tupé. Dospělci pak po dvou měsících
organizování, vyváření a připomínek ("Proč se trochu nehejbeš?
Proč se furt hejbeš? Proč si nečteš? Co si to pořád čteš?") vychutná-
vají slastný fakt, že pruzení opět přeberou vyškolení profesionálové.
Ochotník je věčné dítě. S podzimem zamíří na zkoušky. I on tupý a
nevzdělatelný. Se zpožděním klopýtá ke kulturáku a marně si snaží
vybavit útržky textu, jméno vlastní role, důvod tohoto sebe-
mrskačství – "Proč jsem se do toho zase nechal/a navézt???"
Letošní kráčení bude probíhat ve dvou vlnách. Bóďova
mordparta se pokusí nezabít tetu Károvou ani během
podzimních výjezdů a adventní derniéry. Vzhledem
k tomu, že pisatel tohoto článku (a účinkující!) se musel
ponořit do nejhlubších útrob nejzasutějších šuplíků, aby
vůbec zjistil název hry, jisté zkouškové osvěžení bude
mít své opodstatnění.
Martina Pavlišová současně rozjíždí hru novou, jež by měla
mít premiéru na jaře. Doufejme, že z plánovaných patnácti

účinkujících se jí podaří předvést diváctvu alespoň polovinu. Pokud
ano, můžete se těšit na novou krev. Je jen správné, když se veřejné
sebeztrapňování neomezuje pouze na úzký okruh zoufalců. Otázkou
zůstává, jaké benefity naivnímu mládí režisérka naslibovala.
Okoralého pisatele žádné nenapadají.
Herecká sláva je v případě spolku Šlegl velmi regionální a vměstná
se na dvorek u Šauerů. Na sklonku prázdnin se o ní vzájemně ujišťu-
jeme při Oskarlech. Letos šlo o zajímavé deja ‑vu. Zatímco koncem

července jsme v jubilování pomáhali Františku Šauerovi, ten-
tokrát přípitky mířily k dámám. Čas má rychlost mustanga

a vytrvalost dromedára. Z copaté holčičky Lady
Ludvíkové nám vyrostla mladá paní. Proti výřečné
(mírně řečeno) herečce pak stojí v protikladu věrná
opora Věra Jílková. Oběma jsme náležitě gratulovali
až do konce sudu.
Těšíme se na Vás při dalších představeních.

Nezapomeňte, že omylnost je naší hlavní devizou.
Žádné představení není stejné jako to předešlé. Nechte

se s námi nést na vlně nepředvídatelné dětinskosti.
- Václav Chochola

S p o l e k  Z h o řS p o l e k  Z h o ř
Rozloučení z prázdninami

Chtěli bychom v rámci spolku Zhoř z.s. upřímně poděkovat
všem, kteří se přišli občerstvit a podpořit naši akci.
Bylo nám velkou radostí vidět, že se naše pozvání setkalo
s takovým zájmem a téměř 50 soutěžících dětí se přišlo zapojit
do našich aktivit.
Vaše účast nám dala potvrzení, že jsme vybrali správnou formu
zábavy a že jsme dokázali vytvořit prostor pro skvělé chvíle a
vzájemné setkání. Doufáme, že jste si užili příjemnou atmo-
sféru, soutěže a další aktivity, které jsme pro vás připravili.
Děkujeme také všem dobrovolníkům, kteří nám pomohli
s organizací akce a jejím průběhem. Bez vaší podpory bychom
to nedokázali. Vaše nasazení a ochota nám byly velkou oporou.
Věřím, že jsme společně vytvořili nezapomenutelný zážitek
pro děti i jejich rodiče. Rádi bychom pokračovali v pořádání
podobných akcí a těšíme se na další setkání s vámi.
Ještě jednou děkujeme všem za účast a příspěvek k úspěchu
naší akce. Vaše podpora nám dává motivaci a energii pro další
projekty.

- S pozdravem, Spolek Zhoř z.s.



MMMM aaaa tttt eeee řřřř ssss kkkk áááá     šššš kkkk oooo llll aaaa
Co je nového ve školce
Nový začátek s sebou nese nová očekávání a možná i obavy. To
se každý rok odehrává i u nás ve školce. Děti, které se s námi
v červnu rozloučily, už chodí do veliké školy a ve školce si začínají
zvykat nové děti. Bez stýskání se to neobejde, ale víme, že až si děti
najdou nové kamarády a zjistí, že i ve školce je mnoho nových věcí
na objevování, zvyknou si a budou mezi dětmi rády. V září nám
opravdu slunce zářilo a tak si mohly děti užít hry na zahradě, hry
na velikém pískovišti, rozmanité průlezky a taky houpačky, hry
s míčem i kreslení křídami na chodník. Těší nás, že i letos máme
kapacitu školky naplněnou a také že mohly být přijaty všechny děti
z Němčic a celé spádové oblasti. I letos se budeme
snažit děti vést k samostatnosti, rozvíjet poznání světa

kolem nás a také
zpívat, tancovat,
malovat i cvičit.
Budeme společně
p ř i p r a v o v a t
slavnosti a hlavně
učit se být dobrý-

mi kamarády. K tomu nám budou pomáhat rozmanité hry i pohádky.
A na co se těšíme? V září začnou děti z 2. třídy jezdit na plavecký
výcvik do Litomyšle. Pojedou celkem 10× a moc se těší. My dospělí
máme trochu obavy z dopravní situace v Obci, ale jistě se najde
dobré řešení, abychom se stihli dopravit tam i zpět. Podzim bývá
krásně barevný a my věříme, že barevné budou i naše dny, které
společně s dětmi budeme prožívat. Čekají nás hry s přírodninami,
pouštění draků, sbírání barevných listů a další podzimní aktivity.
V říjnu vystoupí starší děti na Besedě s občany. Věřím, že budou
odvážné a potěší svou přítomností všechny, kdo přijdou na toto již
tradiční setkání. Ve školce máme moc šikovné děti, které toho

mnoho dovedou a umí také krásně kreslit a malovat.
Proto Vás i v tomto čísle potěší jejich krásné obrázky.
Za celý kolektiv mateřské
školy a Školní jídelny přeji
všem čtenářům našeho milého
časopisu barevný podzim a
radost z každého dne.

- V.D.

Člupecký spolek aktuálně
Třetí pátek v srpnu se opět uskutečnil Mlynářský bál v areálu
na Člupku. I přes krátkou nepřízeň počasí byla hojná účast, přišly
selky, panímámy, krajánci, nechyběl pan otec. Jen nás opět
nenavštívil vodník, mlýnské kolo zelo prázdnotou. V kuchyni
se našla škvarkovka, držkovka, staročeský talíř, škvarkové placky a
poctivé buchty a tak se jedlo, pilo, hodovalo. K veselí přispěla
samozřejmě i skupina Septima. Moc musím poděkovat všem spon-
zorům za úžasné ceny do tomboly, za zapůjčení klobouků a přede-
vším Zemědělskému družstvu za škvarky, protože bez škvarkovky a
škvarkových placek by to snad ani nešlo. Byla hojná účast mladých
a vévodili celý večer tanečnímu parketu. Premiéru měl v Němčicích

„červený koberec“. Ten je výsadou Karlových Varů a letos,,
Němčice“!. Nastoupili na něj po velkolepém country předtančení
ženy z místního tanečního souboru a poděkoval jim osobně růžič-
kou místopředseda spolku. Protože jsme o koberci nevěděli, nebyla
pozvána jako ve Varech „Módní policie“, aby ohodnotila jak jim to
slušelo. A že jim to fakt slušelo. Akce dá organizačnímu týmu pod
nohy, ale zase to stálo za to. Ještě se patří poděkovat Obci Němčice
za opravdu krásné důstojné nové kadibudky, tak za všechny
němčičáky „děkujeme“. Na podzim spolek podpoří charitativní akci
ve Zhoři, v prosinci ozdobíme na Člupecké návsi strom a
rozloučíme se se starým rokem 31. prosince. Tak si užijte krásné
podzimní dny a někdy zase na viděnou.                                   - MJ

Všichni jistě znáte příběh Denči ze Zhoře o jejím boji
s nemocí. Denisu jsem osobně neznala, jsem ale velmi
ráda za možnost setkání s lidičkami, kteří jí pomáhali.
A právě jim patří poděkování za uspořádání
1.dobročinného bazárku "OD DENČI
S LÁSKOU…" jehož prostřednictvím
pomáhají dalším lidem a vzpomínají
na Denisu.
DĚKUJI Šárce, Lucce, Báře a Milanovi
za původní myšlenku a dostatek odvahy k její
realizaci.

DĚKUJI jejich rodinám za pomoc a podporu, drahým
polovičkám za trpělivost.
DĚKUJI všem, kteří se připojili k přípravám nebo

připravili doprovodný program.
DĚKUJI za doneseni "zboží" na bazárek.

A hlavně DĚKUJI vám všem, kteří jste
se v sobotu 23.9. vykašlali na sekání trávy a
podobné práce a přišli do Zhoře na hřiště
udělat sobě i ostatním RADOST.

Na závěr děkování jedno přání… Doufám,
že se potkáme na druhém ročníku.

- Lucka V.

JJJJ eeee dddd nnnn oooo     vvvv eeee llll kkkk éééé         DDDD ĚĚĚĚ KKKK UUUU JJJJ IIII



UKONČENÍ  PROJEKTU  EU (Šablony III)
V letošním červnu jsme na naší škole dokončili dvouletý projekt
s názvem „Projekty ke klíčovým kompetencím“, který byl zaměřen
zejména na propojení praktických dovedností
s výukou. Pro každou třídu připravily třídní
učitelky společně s odborníky z praxe 2 projekty
– jeden ve škole a jeden mimo školu.
Ve škole jsme zorganizovali tyto projekty:
1) Květiny pro radost. V úvodní motivační části
pracovali žáci 3. ročníku s básní Z. Kriebela
„Ptám se, ptám se, pampeliško“, dále si metodou
brainstormingu upevňovali znalosti a poznatky
o květinách, tvořili pětilístek na téma „Květiny“.
S odbornicí z praxe paní Ing. Janou
Marouskovou pak osadili 3 truhlíky, které zdobi-
ly centrální okna školy, poznávali různé léčivé
rostliny, připravili z nich výborný čaj, ochutná-
vali salát a pomazánku s přídavkem různých
bylin, paní Marousková vysvětlila dětem, jak
se správně starat o pokojové rostliny, závěrem
pak společně osadili prostor před školou okolo
jabloně různými trvalkami.
2) Hádej, čím budu. Celý projektový den se odehrával
v učebně. Začal komunitním kruhem na téma: Jaká znáš
povolání a čím jsou tvoji rodiče?“ Pokračoval
rozhovorem o tom, proč je důležité mít nějaké povolání.
Protože jsme na tento projektový den pozvali odborníka
z praxe – veterináře, žáci si vypracovali pracovní listy
na toto téma. A ve dvojicích si vyzkoušeli, na co by
se jako lékaři ptali. Potom se seznámili s povoláním vet-
erináře prostřednictvím krátkého výukového filmu ,,Teo
s Pukem u veterináře“, na který navázal vyprávěním
o své práci MVDR. Jiří Karlík. S žáky diskutoval
o péči o jejich domácí mazlíčky. Po diskuzi si
žáci prakticky vyzkoušeli návštěvu veterináře
se zvířátkem (přinesli si plyšové hračky) a
seznámili se  s pomůckami veterináře – injekční
stříkačka, obvazy, fonendoskop.
3) Chci být hasičem… Část projektu proběhla
ve třídě za využití motivačních a aktivizačních
metod – např. komunitní kruh (druhy povolání,
čím bych chtěl být a proč, klady a zápory jed-
notlivých povolání, co potřebuji umět k výkonu
daného povolání). Dále děti hledaly lístečky
s texty a shromažďovaly informace o povolání
hasičů, plnily hravé didaktické úkoly. Využili

jsme kooperativního učení, kdy děti vzájemně spolupracovaly
na zadaných tematických úkolech a musely využívat komunikační
dovednosti. Část projektu se uskutečnila ve venkovním prostředí.
Jako „odborník z praxe“ za námi přijel velitel hasičů Jiří Bauer

se svým spolupracovníkem. Děti se seznámily
s náplní práce hasičů, s jejich vztahem k technice
a  využitím techniky v krizových situacích,
s dovednostmi potřebnými k výkonu tohoto
povolání. Měly také možnost sednout si do kabiny
hasičského auta, prohlédnout si jeho interiér a
vybavení. Viděly různé hasičské nástroje (pily,
kladiva, sekery, proudové hadice) a výzvou bylo je
zvedat, zkoušely si obléknout hasičskou výstroj
(kabát, helmu, hasicí přístroj na záda) atd.
Nakonec si všechny děti mohly zkusit řešit pro-
blémovou situaci – uhasit malý oheň. Hasiči
se jim po celou dobu věnovali, pomáhali jim
s různými činnostmi a zodpovídali trpělivě všech-

ny „všetečné“ dotazy.
4) Cesta do pravěku – žáci se v průběhu toho-
to projektu seznámili s rozsáhlou sbírkou zka-
menělin, kosterních pozůstatků pravěkých
živočichů a nejstarších lidských artefaktů.
K vystavené sbírce jim geolog p. Skalický
vyprávěl o vzniku planety a  vývoji života
na ní.
V praktické části si žáci vyrobili kopie
pravěkých zbraní, vyhledávali na poli zka-
meněliny, odlili si vlastního sádrového trilobita.
Mimo školu to pak byly projekty:
1) „Tkaní“
2) „Život včel“
3) „Zahrada“
4) „Rybník“
Také tyto aktivity probíhaly vždy za účasti

odborníků z praxe.

Dále byla z projektu hrazena mzda školního asis-
tenta, jehož pracovní náplní byla především pod-
pora žáků se speciálními vzdělávacími potřebami.
Projekt byl financován z prostředků EU (85 %)
částkou 221.926,49 Kč, dále z prostředků státního
rozpočtu částkou 39.163,51 Kč.

V letošním roce školu navštěvuje 62 dětí, do 1. ročníku nastoupilo 12
nových prvňáčků, které přišel do školy 4. září přivítat i pan starosta.
Doufáme, že se jim bude ve škole líbit a v učení se jim bude dařit. Škol-
ní družinu navštěvuje 50 žáků 1. - 4. ročníku. 
V odpoledních hodinách mají žáci možnost v prostorách školy své zájmy
rozvíjet v kroužku angličtiny, počítačů, keramiky, agro kroužku a kroužku
se sportovním zaměřením s názvem „Děti na startu“.
Žáci se od tohoto školního roku budou vzdělávat podle upraveného škol-
ního vzdělávacího programu, změny se týkají především výuky infor-
matiky – nově bude tomuto předmětu věnována 1 hodina ve 4. ročníku a
1 hodina v 5. ročníku, vzhledem k celostátně špatným výsledkům
testování fyzické zdatnosti žáků bude na základě doporučení ČŠI
v každém ročníku výuka tělesné výchovy posílena o 1 hodinu (celkem
tedy budou mít 3 hodiny tělesné výchovy týdně). Do celoročního plánu
jsme také na podporu zvýšení fyzické kondice dětí zařadili několik
dalších aktivit, které budeme v průběhu školního roku realizovat.
Mírně se obměnil také náš pedagogický sbor, místo paní učitelky

Juščákové, která se odstěhovala do Hejnic, nastoupila paní učitelka
s odpovídajícím vzděláním a dlouholetou praxí – paní Hana Klusoňová,
jako asistentky pedagoga nově nastoupily paní Klára Švestková a paní
Jitka Kočí.
Protože prostorové podmínky pro výuku a 2. oddělení školní družiny byly
dlouhodobě nedostačující, škole byl postoupen školní byt, ze kterého byla
v období hlavních prázdnin drobnými úpravami vytvořena nová učebna,
kde bylo instalováno nové osvětlení a tabule s interaktivním panelem,
nábytek jsme použili stávající. Sousední místnost byla zařízena jako herna
pro druhé oddělení školní družiny, sem byl zakoupen nový koberec, nové
skříně a police na hračky, sedací vaky. Třetí místnost jsme využili jako
kabinet na pomůcky, výtvarné potřeby, divadelní kostýmy apod., který
nám ve škole úplně chyběl (část pomůcek byla dosud na půdě, část
v prostorách mateřské školy). V budoucnosti se plánuje vybudování
nových učeben nad bývalou kotelnou.

- Za základní školu Lydie Věnečková
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KOLEKTIV MLADÝCH HASIČŮ
Konec sezóny 22/23

Poslední předprázdninové tréninky jsme, díky teplému
počasí, pořádali v areálu Na Člupku.
Bylo již načase opět namočit hadice a vyzkoušet si požární
útok. Bohužel stále řešíme problém s nedostatečným počtem
dětí, což nám brání v jejich rozdělení do věkových skupin mladších
a starších.
To nás však v tréninku nijak nebrzdí. Jsme rádi, že si děti mohou ale-
spoň navzájem pomáhat a předávat si cenné zkušenosti.

Pouťové odpoledne
Dne 29. 7. jsme na Člupku ve 14 hodin odstarto-
vali tradiční Pouťové odpoledne a nabídli dětem
nespočet atrakcí a zábavy.
Na place byl rozložen skákací hrad, na kterém si
děti mohly neřízeně vybít svou energii. Pro tech-
nické nadšence byla připravena fascinující vý-
stava traktorů a strojů.
Mohli jste si také nechat něco namalovat
na obličej a pro ty, kteří toužili po vlastním
uměleckém vyjádření bylo k dispozici i velké
plátno na malování a vodové barvy.
Ještě předtím, než nás zaskočil prudký déšť,
dorazili i koníci, na kterých se děti mohly po-
vozit.
Nemohl také chybět řetízkový kolotoč a kaž-
doroční velké lákadlo pro starší účastníky –
střelnice – kde byla možnost vystřelit si nějakou
drobnou cenu.
Na akci dokonce zazářili i naši mladí hasiči, kdy předvedli své
dovednosti v požárním útoku, který pro velký úspěch opakovali
rovnou dvakrát a vysloužili si od diváků velký potlesk.
Občerstvení, včetně voňavých grilovaných dobrot, bylo
v hojném množství k dispozici. To vše se samozřejmě dělo
s doprovodem hudby, kdy nám hrál Dj Tkadly.
Děkujeme všem za účast. Přestože se počasí pokoušelo překa-
zit plány, spousty lidí s námi vydržely až do konce. Obzvlášť
bychom chtěli poděkovat našim sponzorům, kteří nám
v organizaci této akce velmi pomohli. Těšíme se na další rok,
kdy se snad zase všichni sejdeme na Člupku.

Táborový víkend – Putování Inda Jamese
25. – 26. srpna jsme již podruhé uspořádali Táborový ví-
kend. Tento rok jsme s Indem Jamesem cestovali po světě
a zažívali spousta nebezpečných dobrodružství.

Děti měly nalézt cestu k artefaktu „Zářícího srdce“, který
skrýval moc slunečních paprsků. Nesměly se však po cestě

nechat zlákat jeho mocí.
Naše dobrodružství začalo v pátek, kdy jsme si napřed rozdělali
stany a následně nás první část příběhu přivedla k malování
kloboučků.
Když se setmělo, vydali jsme se na noční hru. Cestu nám ukazovala
malá světélka a my museli okrást bandity, abychom získali mapu a
věděli kam se máme druhý den vydat.
Slunce sice zapadlo, ale zábava byla samozřejmě v plném proudu.
Občerstvení pro děti i dospělé nemohlo chybět a k večeři jsme si
opekli špekáčky.
Na dopoledne dalšího dne hlásili špatné počasí. Proto jsme
se rozhodli vyčkat až do oběda na Člupku. Mezitím jsme si stihli
zahrát mnoho táborových her.
Po výborném guláši a kuřecích steacích jsme se vydali

na dobrodružnou výpravu.
Nebyla to však obyčejná šipko-
vaná, či fáborkovaná. Protože
jsme kolektiv hasičů, musely si
děti poradit s kompasy a hledat
cestu podle azimutů.
Po cestě se navíc setkávaly
s různými úkoly a nástrahami.
Musely vyluštit kód, který jim
poskytl další azimut, přelézt
společně pavučinu, zorientovat
se v přírodě a najít správně
přírodniny a topografické
značky, zastřelit banditu a
na konci ukrást artefakt
Zářícího srdce.
Naším cílem byl Pinguin park
Přívrat. Kde jsme se řádně
občerstvili a užili si spousty
zábavy na místních atrakcích.
Poté jsme se všichni dopravili
v naší nové dodávce zpět
na Člupek, kde jsme v muzeu
směnili artefakt za vysloužený

poklad. Ten jsme si spravedlivě
rozdělili, ale samozřejmě,
až po řádné večeři.
Oba dny jsme si všichni velmi užili.
Program byl nabitý a nikdo neměl
šanci se začít nudit.

Začátek sezóny 23/24
V tomto novém školním roce jsme
se poprvé sešli v pátek 8. 9.
na Člupku.
V průběhu prázdnin jsme totiž
dostali nabídku zúčastnit se a před-

vést naše dovednosti na dobročinném bazárku ve Zhoři.
V plánu bylo tedy sestavit a natrénovat stručnou ukázku toho, co vše
se týká hasičského sportu.
Na dalších tréninzích se už budeme věnovat podzimním aktivitám.
Budeme tedy trénovat na Závod hasičské všestrannosti a brannosti.
Po mnoha letech se změnila pravidla a mnoho disciplín se změnilo.
Čeká nás spousta práce 

- Žaneta Vytlačilová



15. Němčický pivní triatlon
Vážení příznivci sportu a pivního triatlonu zvláště, letos jsme
se sešli, jako tradičně, poslední pátek v srpnu ve skromném počtu 7-
mi závodníků. Marně si lámu hlavu, zda ‑li nízká účast byla ovlivně-
na dobíhajícími prázdniny, vypečeným počasím nebo snad strachem
z „neformy“. Věřte mi, pro některé účastníky je právě tento závod
příležitostí, aby letos usedli na kolo nebo se alespoň proběhli. Snad
jen třetí disciplína se trénuje pilně, a to po celý rok.
Vzhledem ke genderově nevyvážené skupině jsme se rozhodli,
že dáme příležitost také ženám. Marně, ale ono se to jednoho dne
zlomí .
Letos jsme se rozhodli, že pojedeme tradiční trasu na Mandl a
poběžíme kolem pole po Trhovici. Pohnutky byly jednoduché – stej-
nou trasou jsme začínali 11. ročník. Zkrátka jsem si chtěl porovnat
svoji formu po čtyřech letech. No …. kolo – pomalejší, běh – poma-
lejší, pivo – rychlejší, suďte sami.
Díky vynalézavosti našich neúplatných a zkušených časoměřičů
jsme si ve třetí disciplíně dopřáli vychlazených lahváčů. Je vidět,
že zkušenosti ničím nenahradíš.
Pojďme k výsledkům:
Na krásném třetím místě se umístil nováček závodu Adam
Masopust, který předvedl výborné sportovní výkony a dokonce
zaběhl nejrychleji. Dopilovat pivo a máme tu nového šampiona.
Na druhém místě se umístila moje maličkost a popravdě řečeno
jenom díky třetí disciplíně. Na prvním místě se umístil, a jsem nes-
mírně rád, že to konečně cinklo, matador Němčického triatlonu,
který nechyběl v žádném ročníku: Ivan Škeřík st. Po důkladném
porovnání Ivanových výsledků z 11. ročníku nebylo pochyb o jeho
prvenství. Zkrátka Ivan zraje jako víno. Ovšem bystré oko jednoho
závodníka přece jen našlo slabinu a to v pomalejším kole. Ano čtete
správně: Ivan se zhoršil v kole a tak mu do příštího ročníku bylo
doporučeno více trénovat.
Na závěr mi dovolte poděkovat všem, kteří se na triatlonu podílí.
Raději nebudu jmenovat, neboť bych určitě na někoho zapomněl.
Cení se každá drobnost, např. znamení cyklistům, že můžou jet
v nepřehledném úseku u Povolných.

Děkuji také všem sponzorům, že máme o co závodit a především
oceňuji to, že jsou ochotni přispět v dnešní době drahoty. Načnout si
lahvinku s pocitem, že jsem ji vyhrál v závodě je prostě super. Děkuji
holkám z KD ‑čka za super zázemí, výborné hambáče, ale hlavně
za nezapomenutelné hranolky, které jsou pouze jednou ročně . 
Tak neváhejte a příští rok přijďte i přes Vaši“ neformu”. Jinak pak
musím po celý rok dopíjet zásoby lahváčů. Jedno Vám zaručit můžu
a to je dobrá atmosféra a sranda až do večerních hodin. Sportu zdar
a za rok na viděnou!

- Kuba Marek

TJ Sokol – aktuality ze spolku
Věřím, že jste si užili letní radovánky a rodinné dovo-
lené. Stejně tak náš spolek měl odpočinkovou červen-
covou pauzu a tréninková aktivita byla zahájena
začátkem srpna. Asi organizačně nejnáročnější byl 7.
fotbalový kemp, který se letos opravdu vydařil. Během
prvních tréninků pak bylo potřeba přenastavit hráčské a
trenérské týmy jednotlivých kategorií, dokoupit tréninkový mate-
riál, odladit rozlosování zápasů a tréninků, abychom se na hřiště
vůbec všichni vešli . Pro sezónu 2023/2024 máme přihlášeny
kompletní kategorie s výjimkou mladší přípravky. Pro tento rok
tak můžete ve fotbale sledovat utkání starší přípravky, mladších
žáků, starších žáků, dorostu a mužů. Celkově za podzim odehra-
jeme 47 soutěžních utkání a turnajů. Aktuálně ve fotbalovém od-
dílu evidujeme 110 hráčů, kteří aktivně trénují a hrají svá utkání
s němčickým krokodýlem na prsou. Jednotky hráčů ukončily svou
činnost, ale daleko více hráčů přichází a chce se zapojit do herní
činnosti. A to jak v kategoriích mládeže, tak i u mužů. Nejčastější
důvod jejich zájmu je reference od kamaráda či známého. Máme
v okolí velmi dobré jméno, což nám dělá velkou radost, ale je to
současně velký závazek.
Ale nejenom fotbalem živ je spolek. Máme díky naším skvělým
děvčatům kvalitně vedené děti i v nefotbalových kroužcích. Ti nej-
menší Malíčci, kteří se ve věku od 1-3 roky schází s rodiči, oddíl
Cvíča, který je určen pro děti 4-7 let a na novém hřišti ve Zhoři
našel své zázemí oddíl Pohybovky, který je určen pro děti I. stup-

ně ZŠ. Veškeré tyto kroužky budou zahájeny
po rozkoukání ve školních lavicích a o jejich zahájení
se včas dozvíte na nástěnkách naší MŠ a ZŠ.
Z řad nefotbalového sportu rádi vidíme i nové party,
které se přes léto scházely na tartanovém hřišti
v Němčicích k pravidelným tréninkům volejbalu a nohej-
balu. Je skvělé vidět naplněnost němčických hřišť

takovými skupinami lidí se zájmem o sport, kolem kterých
se pohybují další děti, které jsou vedeny k pohybu. Na závěr ne-
smím zapomenout na oddíly stolního tenisu a šachů, které mají
v našem spolku také své místo a o jejich aktivitách se dozvíte
v samostatných článcích.
Do konce října nás čeká pravidelný výběr členských příspěvků,
od kterého si slibujeme aktualizaci aktivních členů našeho spolku,
viz. článek v minulém čísle ZP. Stejně tak bude do konce října
probíhat objednávka klubových bund a na jaro připravujeme
v rámci klubové příslušnosti novou kolekci klubových triček.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem trenérům a aktivním členům
našeho spolku za skvělou práci a reprezentaci nejenom našeho
spolku ale, celé naší obce. Odvádíte dobrou práci, která má smysl.

- Lukáš Pavliš, předseda spolku
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… dotkněte se našich příběhů …



7. fotbalový kemp Němčice 2023
Již 7. ročník fotbalového svátku dětí od 5 do 19 let proběhl
na našem hřišti o víkendu 12.-13. srpna. Tentokrát se přihlásilo
44 hráček a hráčů (stejně jako před rokem). O skvělý servis

stravy a pitného režimu se starala děvčata
Jitka Marková, Jana Marousková a Martina
Pavlišová, o tréninkovou aktivitu čtyř
věkových skupin se staral Kuba Marek,
Tomáš Marousek, Franta Veselý, Pavel
Mackerle, Lukáš Pavliš jun. a Lukáš Pavliš
sen. Nabídku bufetu měl ve svých rukou
pohostinný mlynář Víťa Stránský. Jako
obvykle, dvoudenní program se skládal
nejenom z tréninkových jednotek, ale také
z teambuildingových aktivit, které jsme
letos z důvodu skvělého počasí zaměnili

za atraktivní koupačku na němčické plovárně . Sobotní šipko-
vaná ovšem nesměla chybět, tentokrát ale bez staré medvědice.
Ze zvířecího světa nám však po celý víkend dělal společnost náš
krokodýl Venda Chňapík, který se na koupálku zhostil funkce
plavčíka.
Za ta léta organizace tohoto fotbalového svátku jsme si zvykli
na nějakou tu přeháňku během víkendu, ale tentokrát bylo počasí
objednáno na jedničku. V nedělním programu k nám opět přilét-
la čtveřice profi létajících trenérů, kteří obohatili nejenom
tréninkovou jednotku našich dětí, ale i trenéři se měli příležitost
přiučit novým tréninkovým technikám a metodice v práci
s dětmi.
Přestože je příprava a realizace kempu časově i finančně dosti
náročná, věříme, že si děti víkend s míčem skvěle užily a
dokázali jsme smysluplně obohatit jejich prázdninový čas.
Velké díky celému realizačnímu týmu, dětem za hojnou účast a
holkám z KD za skvělé obídky .

- Za realizační tým Lukáš Pavliš

U13 – Mladší žáci
Vážení čtenáři,
do letošní sezóny 2023/24 jsme nově přihlásili kategorii mladší
žáky U13. V této soutěži již nehrajeme formou turnajů, ale
vždy pouze jeden zápas 2x30 minut. V soutěži je 7 týmů a hrát
budeme tříkolově. Na podzim nás čeká 8 zápasů. Hraje 7 hráčů
v poli a brankář a střídat můžeme stále tzv.“ hokejově”. Další
zajímavou změnou pro kluky je, že nám jezdí pískat delego-
vaný rozhodčí.
Přihlásit tuto soutěž byl trochu risk, protože před sezónou jsme
na soupisce měli 12 kluků. Šest kluků přešlo z přípravky, dva
kluci přišli nově a 4 kluci se k nám měli připojit poté, co
v přípravce skončili již loni. Někteří z nich celý rok pouze
trénovali a někteří přerušili fotbal úplně. Proto nebylo jasné,
zda do fotbalového kolotoče opět naskočí.
Ovšem docházka je zatím nad očekávání, všichni kluci chodí
poctivě. Dokonce si s námi rádi zahrají i kluci ze starší
přípravky, pokud se s naším zápasem nekryje jejich turnaj.
Navíc během sezóny s námi začali trénovat další 4 kluci, které
po několika zkušebních trénincích zaregistrujeme a budou
smět nastoupit v zápasech.
Těsně před začátkem sezóny jsme museli řešit pokusy
o vykrádání hráčů kluby z okolních měst. Nevím, zda si to
jejich funkcionáři uvědomují, ale pokud by nám měli odejít
dva nejšikovnější kluci, tak nám nevezmou pouze kvalitu, ale
především hráče s nejlepší docházkou. My bychom potom
mohli celou kategorii zrušit a třeba dalších 5-7 kluků by
s fotbalem mohlo skončit úplně.
V tuto chvíli máme odehraný jeden přátelský zápas a 4
soutěžní zápasy se zápornou bilancí jedné výhry a tří proher.
Chtěli bychom Vás pozvat na domácí zápasy, které budeme
ještě letos hrát 8. a 22. 10. Přijďte kluky podpořit.

- Za mladší žáky U13 F. Veselý a V. Hondl.
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FO oddíl mužů 
Postup do II. okresní třídy

To nejtěžší rozhodnutí, že přihlásíme soutěž mužů, jsme udělali před
rokem v červnu 2022. Jako nováček v okresní III. třídě jsme větrali
kopačky okresních trávníků s cílem dohrát soutěž. Nejenom že jsme
soutěž dohráli, ale umístili jsme se na pěkném 4. místě z celkového
počtu 10 týmů. Před rokem jsme začínali s 16-20 hráči, které doplňo-
vali hráči dorostu. Asi ten nejlepší výsledek se nám podařilo
odehrát v posledním zápasu na domácím trávníku, kdy jsme
porazili blanenský tým Velkých Opatovic 16: 3. Ač jsme
neměli postupové cíle do vyšší soutěže, naskytla se nám
nečekaná příležitost. Vedení okresního fotbalu nás kontak-
tovalo, zda máme zájem postoupit. Z důvodu posunů
ve vyšších soutěžích postupovali do II. okresní třídy 3 týmy.
První Vendolí, druhý Třebařov a třetí celek Linhartic postup
odmítl z důvodu, že mají příliš vysoký věkový průměr hráčů.
Na nabídku vyšší soutěže jsme řekli ANO a dnes toho rozhodně neli-
tujeme.
V soutěži okresního přeboru (14 týmů) máme k dnešku odehrané 4
zápasy a v tabulce bohužel ani bod za remízu. Přesto nevěšíme hlavu
a snažíme se na sobě pracovat a ve vyšší soutěži se rozkoukáváme.
Postupně k nám nacházejí cestu další hráči a aktuální stav hráčského
kádru je 28 + 3 dorostenci, kteří hrají svou soutěž a v zápasech mužů
nám pomáhají. Ale jak se říká, kvantita není kvalita. Srpnové období
dovolených trochu ovlivnilo pravidelnost docházky, přesto okolo 18
hráčů má docházku
velmi slušnou. Co je
asi nejdůležitější,
že v kabině je skvělá
parta kluků, zájem
o herní posun a všich-
ni si jsou vědomi,
že vyšší soutěž nebu-
de zadarmo.

Co se týče tréninků a herního stylu při zápasech, patří velké díky
Michalu Votřelovi, který si vzal trénování a řízení sportovní stránky
mužů na starosti. Podzimní část sezóny, do které jsme vstoupili,
bude určitě nepříjemná a náročná na nastavení hlavy a motivaci
hráčů v době špatných výsledků. Naše podzimní cíle jsou „rozkoukat
se v soutěži a uhrát nějaké body“. Během zimní přestávky budeme
absolvovat fyzicky náročné soustředění, které by nás mělo v jarní

části posunout. Moc rádi bychom II. třídu udrželi a hlavně před-
váděli divácky atraktivní fotbal. V zádech máme necelou

dvacítku dorostenců a další kategorie žáků a přípravek.
Z posledních odehraných zápasů máme pozitivní zpětnou
vazbu od soupeřů i rozhodčích. Vidí nás jako velmi
mladé družstvo (průměr 23 let!), které se musí vyhrát.
Naposledy zaznělo „od minula jste udělali velký herní

progres, ale v 2. poločasu jste odešli fyzicky“. Nezbývá než
plně souhlasit, udržovat pozitivní mysl, navzájem

se motivovat, pilně trénovat a věřit, že se nám soutěž udržet podaří.
Návaznost a fungování fotbalového klubu od 4letých dětí po oddíl
mužů potvrzuje skvělá divácká kulisa vč. našeho mládežnického
ultras ‑fanklubu, který nemá žádný klub okresní soutěže. Přijďte nás
podpořit.

- Za realizační tým a kabinu Lukáš Pavliš

Žáci U15 – nová tvář souklubí Němčice/Janov
Do nové sezóny 2023/2024 jsme vstoupili s partnerským souklubí
Němčice/Janov. Ze silného ročníku 2008 odešlo 7 hráčů do skupiny
dorostu U19 (2005-2008), založili jsme mladší žáky U13 (2011 –
2012) a do U15 nám zůstalo 11 hráčů ročníku 2009 a 2010. Starší
žáci hrají formu 8+1 a sami bychom to neuhráli. Přestože jsme
s žákovským souklubím neměli historicky dobré zkušenosti (Rybník
a Dolní Újezd), do třetice to se zájmem hráčů a soutěžními výsledky
vypadá více než dobře. Janov do týmu přivedl 9 zkušených borců,
kteří minulou sezónu hráli soutěž U15 s námi. Realizační tým
tvoříme spolu s Pavlem Záleským z Janova a velkou výhodou je,
že většina kluků spolu chodí do jedné školy a někteří dokonce
do jedné třídy. Nemuseli jsme tak investovat finanční prostředky
do seznamovacích adaptačních táborů a kluci si sedli na první
dobrou .
Během minulého roku jsem začal u starších žáků rozvíjet určité herní
dovednosti u jednotlivců, stejně tak se snažím průpravná cvičení
zavádět do herních kombinací. Po více jak roce to začíná přinášet
ovoce, kluci předvádějí pohledný fotbal na okresní úrovni a věřím
tomu, že se naše hra líbí i divákům. S Pavlem můžeme ovlivnit
výkony pouze metodikou tréninku. Podhoubí a atmosféru kabiny si
ale musí udělat kluci sami a je stejně důležitá jako hra samotná.
Jedno bez druhého prostě nefunguje. Rozhodně nechci po třech
odehraných zápasech nic zakřiknout, ale souklubí zatím funguje
po stránce komunikace, spolehlivosti i výsledků velmi dobře.
Trénujeme dvakrát týdně, převážně v Němčicích, a to v úterý a
čtvrtek od 16 hod. Pokud bude mít někdo zájem, rádi vás v naší

krokodýlí partě uvítáme. Přijďte si to alespoň zkusit, žádný učený
z nebe nespadl.
Březová n. S. – Němčice/Janov 2:6 (1:1), Fišmon 3x, Suchánek S. 2x, Pavliš
Z Březové se obecně body vozí velmi těžko. Bez přípravného zápasu před sezó-
nou jsme se dlouze rozehrávali, ale v druhém poločasu jsme sehráli skvělý fot-
bal.
Němčice/Janov – Kunčina 6:1 (3:1), Fišmon 3x, Suchánek S. 2x, Chlup
Na janovském hřišti jsme před velkou diváckou kulisou předvedli velmi pěkný
výkon a pohlednou kombinační hru.
Borová – Němčice/Janov 0:5 (0:2), Suchánek S. 3x, Rozvoral S., Mareš
Daleko více jak s oslabeným soupeřem jsme se prali s nastavením hlavy, že to
půjde samo. Naštěstí se kluci vrátili ke své hře a zápas jsme rozhodli.
Za celou kabinu přeji příjemné prožití podzimu a zvu naše fanoušky
na zápasy. Přijďte nás podpořit!

- Lukáš Pavliš, trenér U15


